
Za Prokom ni več rešitve
Poleg drugih točk dnevnega reda so delegati naše

občinske skupščine na zadnjem zasedanju poslušali
tudi mnenje ter predlog izvršnega sveta okrog tozda
Prokom, ki sodi v delovno organizacijo Elpis, oba pa
sta pod sozdovsko streho Etektrotehne.

Če se ozremo v preteklost in
vso stvar osvetlimo, bomo vi-
deli, da je naša občinska
skupščina že lanskega merca
sprejela sklep o začasnem
ukrepu družbenega varstva v
ljubljanski DO Elpis na Kot-
nikovi 12 in takrat tudi ime-
novala začasna organa, ki naj
bi uredila stvari v tozdih Pro-
k o m in Servis. Ugotovili so,
da so v Elpisu, zlasti pa še v
P r o k o m u bile znatne motnje
v samoupravljanju, da niso bi-
li sprejeti vsi samoupravni ak-
ti, da so imeli težave s poslo-
vanjem, in ne nazadnje, da je
imel Prokom veliko izgubo,
ki je še ni moč popolnoma na-
tančno oceniti, gre pa za nekaj
starih milijard.

Kakorkoli že, izvršni svet
naše skupščine je v začetku
lanskega decembra obravna-
val zaključno poročilo o delu
organov družbenega varstva v
delovni organizaciji Elpis, v
tozdu P r o k o m in tozdu Servis
in ugotovil, da so bili domala
vsi skupščinski sklepi uresni-
čeni. Nikakor pa začasna or-
gana nista uspela zagotoviti
sanacije ekonomsko-finanč-
nega stanja ter usmeritve na-
daljnjega poslovanja in razvoj
tozda Prokom.

Začasna organa sta menila,
da naj bi predčasno prekinili
stanje družbenega varstva in
predlagala za P r o k o m stečaj-
ni postopek. Kljub vsemu pa

sta pri tej svoji odločitvi še
vedno dopustila. možnost, da
poiščejo poti in riačine za sa-
niranje, preden bi resnično
prišlo do popolnega zloma.
Pri tem iskanju poti je bil
izvršni svet sogfasen in v soz-
du Elektrotehna podprl že za-
čete samoupravne aktivnosti
za finančno sanacijo.

Zgodilo pa se je, da predlo-
ženi samoupravni sporazum o
»interni« sanaciji ni bil pri-
pravljen natančno, niti ni
upošteval nekaterih bistvenih

sestavin, ki naj bi bile po črki
zakona v njem. Ni namreč
upošteval, da je t reba ob vsaki
sanaciji ponuditi tudi pro-
gram dela in poslovanja. Upo-
števal je samo razrešitev po-
krivanja izgube tozda Pro-
kom, kar pa je seveda daleč
do prave sanacije. Zato je
izvršni svet v drugi polovici
lanskega decembra pozval
Elektrotehno, naj izoblikuje
za P r o k o m nadaljnji poslovni

program ter s t e m seznani
skupščino občine Ljubljana
Center. Če pa tudi to ne bi šlo,
naj bi spremenili status te te-
meljne organizacije. Prav ta-
ko je izvršni svet menil, da za
rešitev nastale finančne pro-
blematike ne bo možno upo-
rabiti sredstev skupnih rezerv
občine Center.

Zaradi kratkih rokov pri
sprejemanju samoupravnega
sporazuma o sanaciji in zaradi
mnogih popravkov in dopol-
nil tega samoupravnega spo-
razuma, ki naj bi ga na zborih
delavcev v Elektrotehni spre-
jeli, je izvršni svet še enkrat
podaljšal rok za obravnavo
poročila o P r o k o m u pred
skupščinskimi delegati. Zal
pa zbori delavcev Elektrote-
h n e samoupravnega sporazu-
ma o sanaciji niso sprejeli in
tako je izvršni svet ugotovil,
da so vse druge možnosti, ra-
zen stečaja, izčrpane.

Takoj pa je treba dodati, da
ima tozd Servis vse možnosti
za nadaljnji obstoj, kar bo
izvršni svet še posebej obrav-
naval. Delegati skupščine so
poročilo sprejeli in istočasno
podprli sklep, naj se temeljne-
m u sodišču v ljubljani da
predlog z a u v e d b o stečajnega
postopka v tozdu Prokom.

Ob t e m velja dodati še ne-
kaj: flagrantne kršitve samo-
upravljanja, prikrivanje pra-
vega stanja stvari že ob refe-
r e n d u m u o združitvi v sozd
Elektrotehna, privatizacije in
uzurpacije najrazličnejših
vrst in oblik, kazniva dejanja
v zvezi s finančnim in mate-
rialnim poslovanjem, sprene-
vedanja in protislovja, skrat-
ka vse nepravilnosti, ki so se
dogajale v Prokomu, bodo
nujno zahtevale svoj epilog.
Stvari in ljudi bo treba poime-
novati s pravimi imeni, ugoto-
viti vse vrste odgovornosti in
ne nazadnje kaznovati krivce.
Če naša, sicer dovolj močna
družba ne bo uspela dodati v
zvezi s F r o k o m o m še te zad-
nje pike na i, potem so bila
vsa dotedanja prizadevanja
jalovo delo. PAVLE ROBIDA


